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Mötesprotokoll 
Möte: Ingenjörer och naturvetare för fred 
Datum: Annandag påsk, måndag 17 april 2006 
Tid: 14.00—17.30 
Plats: Svenska Freds kansli, Svartensgatan 6, T Slussen, uppgång Götgatan, Stockholm.  
 
Närvarande 
Rolf Lindahl, Sofia Klugman, Idriz Zogaj. 

§ 1 Mötet öppnas 

§ 2 Presentationsrunda 
De närvarande presentar kort hur de mår och vad det har gjort den sedan senaste mötet. 

§ 3 Mötesformalia 
Val av mötesunderlättare: Rolf Lindahl 
Protokollförare: Idriz Zogaj 
Tidsunderlättare: Sofia Klugman 

 
- Justering av dagordningen 
Dagordningen antas som den är. 
 
- Föregående protokoll 
Föregående mötesprotokoll läggs till handlingarna. 

§ 4 Generell uppdatering – vad har hänt sedan sist? 
 
INFF har varit med i P1 morgon. Täckningen har varit total. Ett reporatge sändes kl 06:38 där bl.a. Idriz 
medverkade. Rolf Lindahl vara i studion och debatterade mot Peter Larsson från Saab. Detta sändes kl 07:21. 
Ekot hade inslag under hela dagen. Lunch ekot sände bl.a. delar av reportaget. På vår hemsida finns det länkar 
till dessa sändningar.  
 
Mötet efterlyste besöksstatistik på hemsidan efter detta inslag. Detta är intressant att följa då antalet faktiska 
medlemmar inte ökade. 
 
En artikel är på gång från Gunnar Höst. Artikeln har bollats på listan och flera vill skriva under. Vid detta möte 
vet vi inte om artikeln kommit iväg. 
 
Hans Brattberg har inlett en utfrågning av partierna kring våra frågor. Frågor skall sändas/har sänts ut och svar 
inväntas för analys. Målet är att presentera detta på hemsidan. 
 
Idriz har blivit tillfrågat om en intervju av Vänsterkvinnors Riksförbund som hörde reportaget på P1 och var 
mycket glada över att höra dessa röster och åsikter. Man har tittat runt på hemsidan och funnit mycket 
intressant men vill även göra en intervju. Det kommer att bli en artikel i nästa nummer av deras tidning. 

§ 5 Kampanj mot vapenforskning  
Rapport, informationskampanj, seminarium, mm 
 
Rolf rapporterade att rapporten inte är klar. Rolf hade hoppats på ett utkast men detta kommer inom det 
närmaste. 
Rolf har dock noterat att journalister är intresserad av ”exakta siffror” kring rapporten. Frågor av typen ”Hur 
mycket, hur många” osv. Det är svårt att finna exakta siffror, tex på hur många procent som är forskning 
sponsrad av vapenindustrin. 
Rolf ville ha input och mötet kom fram till följande: 
 

Ingen mer datainsamling utan slutföra och färdiganalysera de data som finns idag.
 Försöka hitta en siffra som är lägsta nivå för hur mycket vapenrelaterad forskning som finns. 
 Försöka hitta var det förekommer vapenforskning och var inte. 
 Att högskolorna inte har koll på vad som är vapenforskning. 

Finns ingen instans som nar någon övergripande insyn/koll på var vapenforskning förekommer. 
 

Rolf har mycket tid kvar i projektet och skall börja avsluta rapporten. Rolf skriver en veckorapport till 
styrgruppen per e-post. Sofia erbjuder sig även att ha telefonmöte veckovis för att stödja Rolf. 
 



Ingenjörer och Naturvetare för Fred 
 
 
 
Projektdeadlines: 2:a Maj skall ett utkast vara färdigt. Det finns då tid till att läsa och kommentera denna. 
Rapporten måste vara klar senast 15:e maj för att vara färdigt till seminariet 17:e maj. Rapporten behöver 
dock inte vara tryckt vid detta datum. Foldern lämnas till senare datum och eventuellt skrivs denna av ideella. 
 
Pressmeddelande: Ett pressmeddelande går ut med inbjudan till seminariet samt hilights ur rapporten.  
 
Artikel: Kort tid efter seminariet och presentation av rapporten skrivs en artikel. Artikeln presenteras även för 
kårtidningar ute i landet. 
 
Diskussion kring hur rapporten skall presenteras och i vilket forum. 
 
Diskussion kring hur seminariet skall presenteras. Vilka grupper som skall nås och vilka det skall marknadsföras 
emot. Mötet konstaterade att detta inte är helt lätt. Området är nytt och det är inte helt lätt att få ihop ett 
seminarium som kan locka många målgrupper: Studenter, ledning på högskolor, forskare, journalister, politiker 
mm. En mindmap gjordes för att försöka få klarhet i vilken angreppssätt som skulle användas. Mötet kom fram 
till att vi kanske måste tänka om för att locka rätt publik (även om vi inte kunde bestämmas oss vad ”rätt 
publik är”). Mötet ålade åt Rolf att ta med sig dagens reflektion och komma med ett förslag.  
Några namn till seminariet var mer eller mindre klara, som Wilhelm Agrell från Lund samt Stefan Eriksson från 
CODEX. 
 
Lång diskussion följde även på hur rubrikerna skall formuleras för att locka en större publik. Rubrikerna till 
seminariet lämnas öppna.   
 
Rolf utlyser frågeställningar till seminariet. Detta för att kunna arbeta vidare på seminariet. 

§ 6 INFF och framtiden 
 
- Bör INFF ”organiseras” och i så fall hur? 
Denna fråga kunde inte beröras närmare än att vi var överens om att, så länge vi inte måste konstituera oss i 
någon formel form är detta att föredra. Då kan vi lägga vår tid och energi på att driva våra frågor istället för 
organisatoriskt arbete. 
 
- Verksamhetsberättelse? 
Konstaterades att det inte finns någon idag, förutom det som skrivs på hemsidan och de mötesprotokoll som 
förts. 
 
- Hur ser vi på ”medlemskap”? Hur öka medlemsantalet/engagemanget? 
Diskussion kring medlemskapet i INFF. Idag är man ”medlem” om man är med i maillistan. Detta kan vara en 
vag koppling till medlemskapet enligt Rolf.  
 
Rolf tog även upp demokratiaspekten med den form av medlemskap vi har idag: ”Vad har vi för legitimitet att 
ta beslut”. Idag kan man säga att INFF har en exekutiv maktstruktur, den som är aktiv styr i vilken riktning 
INFF går och vilka frågor som drivs. Både Idriz och Sofia kände dock att det finns en grund av frågor som alla 
på listan känner lika inför och kan enas kring.  
 
Sofia: Kan man hålla formalia på minimal nivå så bör man göra det.  
 
Tydliggörande kring vad medlemskap innebär. 
Idag är det kanske inte helt tydligt hur man blir medlem i INFF. Det har blivit så att man är ”medlem” om man 
är med i listan. Detta kan dock innebära att vi missar personer som delar våra åsikter men inte vill vara med på 
listan. Tre olika typer av medlemskap diskuterads och hur vi skall fånga upp dessa. 
Aktiva medlemmar: Många av de som är på listan kan anses vara aktiva. Dock är listan kanske inte helt 
uppdaterat vilket i så fall inte skulle ge en felaktig bild av antalet medlemmar. 
 
Stödmedlemmar: För att få in ekonomiska medel kanske man skall ta upp möjligheten för individer att vara 
stödmedlemmar. Detta skulle dock kunna kräva formalisering av INFF då redovisningar av hur medlen används 
måste kunna presenteras. Mötet beslutade att fråga Svenska Freds om vi kan få använda deras konto för att 
kunna ta emot bidrag och på så vis även värva stödmedlemmar. 
 
Passiva medlem 
INFF kanske behöver en medlemslista? Detta för att kunna föra in de som vill vara medlemmar men inte vara 
med på listan. Mötet kom fram till att tillfråga Hans Brattberg om hur ett sådant register skulle kunna fungera. 
Man kanske på hemsidan skall kunna välja vilken form av medlem man önskar vara. 
  
Styrgrupp: Behövs en styrgrupp för INFF? Vi är de projekt vi driver vilket innebär att det inte har behövts så 
här långt. Som det ser ut idag behövs inte detta. Men kan tas upp om framtida behov uppstår. 
 
- Visionerande kring framtida aktiviteter: kampanj mot fackföreningar, kampanj mot högskolor, nästa års 
arbetsmarknadsdagar, teknik SM "a la INFF" mm, mm. 
 



Ingenjörer och Naturvetare för Fred 
 
 
 
Idriz presenterade mycket kort en del idéer och tankar. Man kanske skall försöka göra något vid nästa Teknik 
SM. Kan SAAB äga ett Sverige Mästerskap. 
 
Fackföreningarna kanske bör börja bearbetas. Hur kommer man fram med sitt budskap till dessa? Skall man gå 
på kongresser? Skall man försöka påverka sina lokala fack organisationer? Konstaterades att mycket finns att 
göra för den som vill… Dock är detta en stor nöt att knäcka, hur få fackföreningarnas stöd i dessa frågor. 
 
För den som fått sparken eller på annat sätt råkat illa ut för att denne vägrat att förknippa sig med 
vapenindustrin finns det möjlighet att söka pengar från Svenska Freds Kampfond. INFF bör ha information kring 
att man kan söka pengar från Kampfonden tillgänglig på hemsidan. 
 
Personligt på hemsidan: Hur gör jag för att undvika vapenindustrin. Personliga reflektioner och berättelser från 
verkligheten. Idriz erbjöd sig att skriva om sin kontakt med sin arbetsgivare och den överenskommelse de har. 
Fler får gärna skriva om sina erfarenheter och mötet ville gärna fråga Hans om han kan skriva lite om sina 
erfarenheter. 
 

§ 7 Övriga frågor  
Loggan: Diskussion kring INFF:s logotyp. Främst diskuteras skuggning av logotypen samt om det skall vara 
stora eller små bokstäver i textningen. Annars är logotypen mycket bra och en stor eloge till Mårten Berglund 
som slutfört detta arbete! 
 
Beslut: Logotypen är skuggad på hemsidan samt vid finare tryck. Annars är logotypen alltid enkel. Detta för 
att texten skall synas klart och tydligt. 
 
Ansökan till Edhagers fond 
Rolf Lindahl gör ett utkast till en ny ansökan utifrån de diskussioner vi har fört tidigare. 
 
Övrigt 

§ 8 Nästa möte 
Inget möte planeras. En utvärdering görs via e-post. 
 
Ett allmänt medlemsmöte utlyses senare under våren. 

§ 9 Utvärdering 
Ingen utvärdering av mötet gjordes. 

§ 10 Mötet avslutas  


